
 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

PROTOKOLL  

Kommunedirektørutvalget i Region Kristiansand IPR 

Tid: 8. september 2022  
Sted: Hos Region Kristiansand, Torvkvartalet 

 
 

Sak 38/22: Godkjenning av protokoll fra møte 19.05.22 
Referatet er vedlagt.  
Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 
 

  
Vedtak Referat fra møtet 19.05.22 godkjennes 

   
Sak 39/22: Strategiplan for Helse, sosial og omsorgsnettverket 2022 – 2026 
HSO-nettverkets gjeldende strategiplan hadde opprinnelig varighet ut 2019. Av ulike årsaker som 
kommunesammenslåing og pandemi, ble revisjon av planen vedtatt utsatt av KDU etter ønske fra 
HSO-nettverket. Arbeidet med ny strategiplan har pågått gjennom 2021/22, og planen legges nå 
frem for godkjenning i KDU. Arbeidsgruppen har bestått av representanter fra flere av 
nettverkskommunene, leder for HSO-nettverket, samhandlingskoordinator og tillitsvalgte. 
Planen har vært ute på høring til kommuneregionene på Agder og hos SSHF. SSHF gav 
høringsuttalelse.  
  
Strategien for 2022-2026 setter retning, og fremhever satsingsområder fremover. Arbeidet med 
å utarbeide handlingsplan til strategidokumentet starter opp når planen er vedtatt.  

Til stede:  
Anne Stapnes, Camilla Dunsæd, Guri Ulltveit-Moe, Kyrre Jordbakke, Sten-Albert 

Reisænen, Svein Skisland og Tine Sundtoft.  
Fra administrasjonen: Tone Marie Nybø Solheim og Randi Røinaas Lomeland 



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

Saksbehandler: HSO-nettverket 
 

  

Vedtak 
Strategiplan for Helse- sosial og omsorgsnettverket 2022 – 2026 vedtas. Saken 
legges fram for Regionrådet til orientering. KDU tar saken videre i egen 
kommune til orientering om nettverkssamarbeidet.  

   
Sak 40/22: Helse, sosial og omsorgsnettverket – finansiering av utgifter  
Helse-, sosial- og omsorgsnettverket ønsker å avklare hvordan nettverkets utgifter skal 
finansieres. Nettverket har i økende grad behov for å involvere andre samarbeidspartnere på 
ulike arenaer. For eksempel, er det økende behov for deltakelse av fastleger, og næringsdrivende 
leger må ha godtgjørelse for sin deltakelse. I 2021 hadde nettverket utgifter på ca. 25 000 kr. Dette 
ble dekket av fond som tilhører Vennesla, Lillesand, Iveland og Birkenes (penger som tidligere er 
betalt inn i forbindelse med felles samhandlingskoordinator). Det anslås at det kan komme 2-4 
fakturaer i løpet av et år. Det er ønskelig med en avklaring på hvordan felles utgifter som dette 
skal håndteres.  
  
Alternative forlag til løsning:  

• Utgiftene splittes og fordeles på hver kommune etter fordelingsnøkkel når det kommer en 
faktura  

• Alle nettverkskommunene betaler årlig inn en liten sum til «drift av nettverket»  
 
Saksbehandler: HSO-nettverket 
 

  
Vedtak Utgiftene dekkes innenfor budsjettet til Region Kristiansand 

   
Sak 41/22: Agder Næringsselskap AS 
Styret i Agder Næringsselskap vedtok november 2021: “For å bygge et regionalt vekstkraftig 
næringsselskap må Agder Næringsselskap foreta en emisjon i selskapet på minst 50 millioner 
kroner. Administrasjonen får i oppgave å gå i dialog med Agder fylkeskommune, eksisterende 
eiere, kommuner i Agder og private virksomheter som pr. dags dato ikke er eiere i selskapet med 
mål om å sikre næringsselskapet langsiktig strategisk eierskap og frisk kapital”.  



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

Det inviteres til dialog om kommunedirektørene anbefaler kommunen å gå inn i selskapet 
(alternativet kan være å utvide aksjekapitalen for de gamle Aust-Agder kommunene), og hvor 
mye det eventuelt anbefales å gå inn med, jfr. kommunestørrelse osv.  
 
Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 
 

  
Vedtak 

Informasjonen tas til etterretning. Saken skal ut til behandling i kommunene med 
frist i oktober 22.  

 
Sak 42/22: Strategisk næringsplan – prosjektplan  
Næringsnettverket i Region Kristiansand og Region Kristiansand forbereder rullering av 
strategisk næringsplan for regionen, etter initiativ fra Kristiansand kommune. Nåværende 
næringsplan er fra 2014. Målet er at planen skal legges fram til endelig politisk behandling i nye 
by- og kommunestyrer våren 2024, etter kommunestyrevalget høsten 2023.  
 
Hovedmålet med prosjektet er å oppdatere nåværende strategiske næringsplan fra 2014. Det er 
tre valg; lage ny plan, revidere nåværende plan eller videreutvikle nåværende plan. 
Næringsnettverkets anbefaling er å videreutvikle planen ved å bygge på det grundige arbeidet 
som ligger bak nåværende strategi, samt et større arbeid med handlingsplanen fra 2020.    
 
Næringsnettverket og daglig leder i Region Kristiansand vil fungere som prosjektgruppe for 
rullering av handlingsplanen, og administrasjonen i regionen vil fungere som prosjektledelse 
inntil annet er besluttet. Prosjektplanen har vært til gjennomgang hos næringsnettverket.   
 
Saksbehandler: Randi Røinaas Lomeland 
 

  
Vedtak 

Prosjektplan for rullering av strategisk næringsplan anbefales vedtatt i 
regionrådet.  

 
Sak 43/22: Plan for gjennomgang og oppdatering av Handlingsplan for 
Region Kristiansand 
I forbindelse med forrige rullering (etter innspill i høringsrunden) ble det vedtatt årlig rullering 
med første vedtak juni 2022. Saken ble diskutert i AU 20.01.22 hvor konklusjonen ble å legge opp 
til rullering annet hvert år.  



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

I gjeldende Handlingsplan for Region Kristiansand står det:  
Handlingsplanen gjelder for inneværende kommunestyreperiode med årlig gjennomgang og 
oppdatering i styret Region Kristiansand.  
 
Vurdering:  
Daglig leders forslag er å ta utgangspunkt i formuleringen i gjeldende handlingsplan (som er 
vedtatt i styret juni 2021) om å ha en årlig gjennomgang og oppdatering i styret Region 
Kristiansand, og vente med full rullering for kommende kommunestyreperiode, dvs. med vedtak 
2024.  
Forslag til tidslinje er da:  
12.10  Behandling i AU  
04.11  Innspill fra fagnettverk   
10.11  Kommunedirektørutvalget  
02.12 Status i AU  
16.12  Behandling i styret  
 
Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 

  

Vedtak 
KDU støtter forslag til tidslinje for gjennomgang og oppdatering av 
handlingsplanen.  

   
 
Sak 44/22: Høring fastlegeordning – dok 8 forslag i Stortinget 
Helse- og omsorgskomiteen ber om skriftlige innspill til representantforslag fra tre 
representanter i SV om å styrke fastlegeordningen.  
   
Saken er sendt til HSO-nettverket for innspill – og behandles i nettverket fredag 2. september. 
Basert på HSO-nettverkets tilbakemelding vil administrasjonen vurdere om det skal anbefales 
høringsinnspill. Frist for å skrive innspill er 30. september.  
 
Anbefaling fra HSO-nettverket:  
Dersom høring skal skrives fra regionen, er innspillene fra HSO-nettverket som følger:  
HSO-nettverket presiserer følgende viktige områder for videre arbeid:  

• Arbeidet må intensiveres og ha fortgang  
• Det er viktig at ikke staten velter utgiftene over på kommunene  



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

• Organiseringen av fastlegetjenesten må gjennomgås 
 
Saksbehandler: Randi Røinaas Lomeland 
 

  

Vedtak 
KDU ber HSO-nettverket lage et faktaark om fastlegesituasjonen i regionen og 
sammen med anbefalingen fra nettverket lage et felles høringsinnspill innen 30. 
september.   

 
Sak 45/22: Kortreist mat gjennom innkjøpsreglementet  
AU ønsker at KDU skal se på muligheten for å kjøpe kortreist mat innenfor gjeldende 
innkjøpsreglement.  
 
Å handle kortreist vil kunne ha flere fordeler; miljøgevinst, støtte til lokale produsenter og 
dermed ringvirkninger for lokalt næringsliv, og mulig eksponering for mat som opplevelse i 
regionen.  
 
Daglig leder foreslår at KDU i denne sammenheng vurderer om det skal utredes hvorvidt det er 
rom for større lokale innkjøp innenfor dagens avtaleverk, og eventuelt om dette er 
hensiktsmessig kriteria ved inngåelse av nye rammeavtaler. Enkelte av kommunene har muligens 
kartlagt dette allerede, og kan i så fall bidra med informasjon i møtet.  
 
Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 
 

  
Vedtak KDU tar innspillet med til den enkelte kommune og samarbeidet med OFA.  

   
Sak 46/22: Regionrådsmøte 23.09.22 
Saker til Regionrådsmøte i september:   

• Innspill til Forsvarskommisjonen  
• Høring strømnettutvalget  
• Nye Veier vs Statens vegvesen  
• Prosjektplan rullering av strategisk næringsplan   
• Plan for gjennomgang og oppdatering av handlingsplanen for Region Kristiansand 



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

• Møte HSØ i oktober  
• AU til Oslo i september avlyst  
• Oslo-møte 17. – 18. november    
• Besøk fra UiA kl 10:30  

 
Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 
 

  
Vedtak 

KDU tar sakslisten til orientering. Innspill til program for Oslomøtet og møte med 
UiA tas med i den videre planlegging.  

   
Sak 47/22: Muntlige orienteringer  

• Orientering om mulig områdesatsning i Kristiansand og rammene for ordningen v/Camilla 
B. Dunsæd 

• Regjeringen har startet arbeidet med Nasjonal helse- og samhandlingsplan som skalk 
fremmes høsten 2023. Invitasjon til å gi skriftlige innspill – saken er oversendt HSO-
nettverket. Tilbakemelding fra HSO-nettverket var at Helsenettverket Agder allerede har 
gitt innspill i saken. Dersom kommuner ønsker å gi ytterligere innspill kan de gjøre det hver 
for seg.  

• Status strategi for kraftkrevende industri  
• Aktuelle politiske tema til felles formannskapsmøte fra kommunalsjefsnettverk for 

regionale planer:  
• Aldersvennlige samfunn  
• Arealprinsipper   
• Klima, miljø- og bærekraft   
• Hensiktsmessig infrastruktur  
• Hvor bindende er de regionale planene for kommunen  
• Konsekvens av plan og konsekvens av ikke å ha en plan   
 

Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 
 

  
Vedtak KDU tar informasjonen til orientering.   

   



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

Sak 48/22: KDU Agder 
KS Agder sender egen innkalling. Møtet arrangeres 9. september 22. Gjennomgang i møtet av 
sakslisten.  
 

  
Vedtak Innspill fra KDU RK tas med i møtet med KDU Agder.  

 
Sak 49/22: Eventuelt  
 
Etablering av senter for forskning på folkehelse og levekår  
Etter henvendelse fra kommunedirektør i Lillesand ønskes en dialog om etablering av senteret (e-
post fra KS til kommunedirektørene på Agder):   
 
“Med bakgrunn i Agders vedvarende levekårsutfordringer, henvendte Agder fylkeskommune, 
Sørlandets sykehus og Kristiansand kommune seg til Universitetet i Agder (UiA) med forslag om 
å etablere et Senter for forskning på folkehelse og levekår. Initiativet ble godt mottatt i 
universitetets ledelse, og er siden forankret i Overordnet samarbeidsorgan (OSO). Det ble nedsatt 
en arbeidsgruppe som skulle kartlegge mulighetene for et slikt senter på UiA. Arbeidsgruppen 
anbefalte at universitetet etablerte et tverrfaglig senter med faglig og administrativ ledelse, og 
tilknytning til et vertsfakultet.   
   
Tema for diskusjon i KDU kan være behov for senteret, fremdrift, kostnadsfordeling og mulig sak 
til forslag til budsjett for 2023.  
 
Saksbehandler: Tone Marie Nybø Solheim 
 

  
Vedtak Representanter fra regionen vil etterspørre status fra KDU Agder.  

 
Eierskap i Agder Energi 
KDU etterlyser struktur for administrativ saksforberedelse når det gjelder eierskap i Agder 
Energi og ber KDU Agder diskutere saken.  
 
Politisk dialog/Statsforvalter 



 
 

  
 
 
 

 

 

 

 

Statsforvalterens ønske om politisk dialog med kommunen. KDU ber KDU Agder diskutere roller 
og myndighet.  
 
Orientering om Venneslas deltakelse i topplederforum for bærekraftsmålene  
Svein Skisland orienterte om at varaordfører i Vennesla 16. september deltar på topplederforum 
for bærekraftsmålene med tema inkludering og sysselsetting.  
 
 
 
 
 
Referent: Randi Røinaas Lomeland, seniorrådgiver Region Kristiansand   
8. september 2022 
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